

... where it's always safe and warm

Places and Social Media as Stages of Social Life – Atmosphere vs. Identity

Abstract

What makes life between walls and buildings »social«? How do the basic traits of togetherness within physical places differ from socializing in cyberspace? How is the experience of private and public places (potentially) modified for those who inhabit mediated social networks? – This paper provides reflections on the psychology of ambient perception and the phenomenology of dwelling and travel.

Was macht das Leben zwischen Wänden und Häusern zum »sozialen Leben«? Wie unterscheiden sich grundlegende Züge des Zusammenseins an physischen Orten vom sozialen Leben im Cyberspace? Wie verändert sich (möglicherweise) die Erfahrung öffentlicher und privater Orte für die Bewohner mediatisierter sozialer Netzwerke? – Überlegungen im Rahmen der Psychologie der Umgebungswahrnehmung und der Phänomenologie von Wohnen und Reisen.

Keywords

Atmosphere

Home

Thermal comfort

Public places

Presentation of self